
Rada Miasta i Gminy Margonin
Radni - Sesja

Protokół nr XLIX

Sesja w dniu 9 lutego 2023 
Obrady rozpoczęto 9 lutego 2023 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17:47 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków.

Obecni:

1. Mariusz Bachorski 
2. Rafał Gimzicki
3. Tomasz Gorkowski 
4. Grzegorz Gręda 
5. Barbara Kończak 
6. Teresa Koźlarek 
7. Mirosław Leśko 
8. Maria Miler 
9. Adam Rogacki
10. Jerzy Staniewski 
11. Danuta Strychalska 
12. Anna Twardowska
13. Arleta Wegner 
14. Jolanta Zmudzińska 
15. Andrzej Zmudziński 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
Przewodniczący Rady poinformował, że obecnych podczas sesji jest 14 Radnych, co wobec ustawowego 
składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do Protokołu.

2. Informacja nt. porządku obrad.
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Informacja nt. porządku obrad.
3. Przyjęcia protokołu z XLVIII Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.
4. Informacja nt. działalności Burmistrza Miasta i Gminy Margonin w okresie międzysesyjnym.
5. Informacja nt. działalności Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym.
6. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
7. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta i Gminy Margonin na rok 2023
b) przyjęcie planu pracy komisji stałych Rady Miasta na rok 2023
c) przyjęcia planu pracy Rady Miasta i Gminy Margonin
d) nadania nazwy drodze wewnętrznej .................................................w Miejscowości Margonin 
(Jeziorna, Przy Jeziorze, Stefana Kado)
e) ustalenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu w Gminie Margonin obowiązującej przy zwrocie 
kosztów przewozu niepełnosprawnych dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców do placówek 
oświatowych.
f) ponownego wynajęcia oraz wydzierżawienia nieruchomości gruntowych
g) ponownego wynajęcia lokalu użytkowego stanowiącego własność Gminy Margonin 
h) zmiany uchwały budżetowej na rok 2023
i) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2023-2026



j) przejęcia zadania zarządzania przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi wzdłuż dróg 
wojewódzkich, położonymi w granicach administracyjnych Gminy Margonin
k) określenia sezonu kąpielowego na terenie Gminy Margonin w 2023 roku
l) ustanowienia programu osłonowego "Opaska Bezpieczeństwa w Gminie Margonin" na rok 2023
m) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w formie 
świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych 
wieloletnim rządowym programem ,,Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023
n) określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku, albo świadczenia 
rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym 
programem„ Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023
o) sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale nr XLVIII/450/2022 Rady Miasta i Gminy 
Margonin z dnia 15 grudnia 2022 r. w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023
8. Sprawy bieżące.
9. Zamknięcie posiedzenia.

Głosowano w sprawie:
Informacja nt. porządku obrad.. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 2 do Protokołu.

3. Przyjęcia protokołu z XLVIII Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.
Pytań i uwag do protokołu nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
Przyjęcia protokołu z XLVIII Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , 
Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Maria Miler 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 



4. Informacja nt. działalności Burmistrza Miasta i Gminy Margonin w okresie międzysesyjnym.
Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

5. Informacja nt. działalności Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym.
Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

6. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
Informacja z posiedzenia komisji wspólnej z dnia 8.02.2023 r. stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

7. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta i Gminy Margonin na rok 2023
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał czy są 
uwagi do przedstawionego projektu uchwały? Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta i Gminy Margonin na rok 2023. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XLIX/454/2022 stanowi załącznik nr 6 do Protokołu.

b) przyjęcie planu pracy komisji stałych Rady Miasta na rok 2023
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
przyjęcie planu pracy komisji stałych Rady Miasta na rok 2023. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 
Uchwała Nr XLIX/455 /2022 stanowi załącznik nr 7 do Protokołu.



c) przyjęcia planu pracy Rady Miasta i Gminy Margonin
Przewodniczący Rady Miasta i Gminy Margonin przedstawił projekt uchwały. Pytań i uwag nie 
zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
przyjęcia planu pracy Rady Miasta i Gminy Margonin. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XLIX/456/2022 stanowi załącznik nr 8 do Protokołu.

d) nadania nazwy drodze wewnętrznej Jeziorna w Miejscowości Margonin
I. Wolniewicz przedstawiła projekt uchwały. Przewodniczący zapytał czy są uwagi do przedstawionego 
projektu uchwały. Pytan i uwag nie zgłoszono.

Głosowano w sprawie:
nadania nazwy drodze wewnętrznej Jeziorna w Miejscowości Margonin. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XLIX/457/2022 stanowi załącznik nr 9 do Protokołu.

e) ustalenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu w Gminie Margonin obowiązującej przy zwrocie 
kosztów przewozu niepełnosprawnych dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców do placówek 
oświatowych.
D. Gurzyńska przedstawiła projekt uchwały. Przewodniczący zapytał czy są uwagi do przedstawionego 
projektu uchwały. Pytan i uwag nie zgłoszono.

Głosowano w sprawie:
ustalenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu w Gminie Margonin obowiązującej przy zwrocie 



kosztów przewozu niepełnosprawnych dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców do placówek 
oświatowych.. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XLIX/458/2022 stanowi załącznik nr 10 do Protokołu.

f) ponownego   wynajęcia oraz wydzierżawienia nieruchomości gruntowych
J. Koczorowska przedstawiła projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały? Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
ponownego  wynajęcia oraz wydzierżawienia nieruchomości gruntowych. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XLIX/459/2022 stanowi załącznik nr 11 do Protokołu.

g) ponownego wynajęcia lokalu użytkowego stanowiącego własność Gminy Margonin
J. Koczorowska przedstawiła projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały? Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
ponownego wynajęcia lokalu użytkowego stanowiącego własność Gminy Margonin. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 



Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XLIX/460/2022 stanowi załącznik nr 12 do Protokołu.

h) zmiany uchwały budżetowej na rok 2023
K. Włodarska – Wojtecka przedstawiła projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały? Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały budżetowej na rok 2023. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XLIX/461/2022 stanowi załącznik nr 13 do Protokołu.

i) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2023-2026

j) przejęcia zadania zarządzania przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi wzdłuż dróg 
wojewódzkich, położonymi w granicach administracyjnych Gminy Margonin
Zastępca Burmistrza przedstawił projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały? Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
przejęcia zadania zarządzania przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi wzdłuż dróg 
wojewódzkich, położonymi w granicach administracyjnych Gminy Margonin. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XLIX/462/2022 stanowi załącznik nr 14 do Protokołu.



k) określenia sezonu kąpielowego na terenie Gminy Margonin w 2023 roku
Zastępca Burmistrza przedstawił projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały? Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
określenia sezonu kąpielowego na terenie Gminy Margonin w 2023 roku. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (13)
Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria 
Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , 
Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Rafał Gimzicki
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XLIX/463/2022 stanowi załącznik nr 15 do Protokołu.

l) ustanowienia programu osłonowego "Opaska Bezpieczeństwa w Gminie Margonin" na rok 2023
A. Nowak przedstawiła projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego
projektu uchwały? Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
ustanowienia programu osłonowego "Opaska Bezpieczeństwa w Gminie Margonin" na rok 2023. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XLIX/464/2022 stanowi załącznik nr 16 do Protokołu.

m) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w 
formie świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób 
objętych wieloletnim rządowym programem ,,Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023
A. Nowak przedstawiła projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego
projektu uchwały? 



W dyskusji wzięli udział:
- Barbara Kończak - Pani kierowniczko, chciałabym żeby pani w tej chwili przedstawiła, jaki musi być 
dochód, bo to są, tak jak uważam, dotyczy to też obiadów, które są przywożone do osób samotnych, tak?
Jaki w tej chwili był konkretny dochód i jaki w tej chwili po podwyższeniu tego powinien wynosić 
dochód tej osoby samotnej, żeby mogła dostać ten posiłek do domu?
A. Nowak - Jeżeli chodzi o osobę samotnie gospodarującą dla gospodarstwa jednoosobowego jest to teraz
kryterium 200% i wynosi 1552 zł. Dla osoby w rodzinie kryterium 200% teraz wynosi 1020 zł, a było 
900 zł.
Głosowano w sprawie:
podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w formie 
świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych 
wieloletnim rządowym programem ,,Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XLIX/466/2022 stanowi załącznik nr 17 do Protokołu.

n) określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku, albo świadczenia 
rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem„
Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023
A. Nowak przedstawiła projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego
projektu uchwały? 

Głosowano w sprawie:
określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku, albo świadczenia 
rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym 
programem„ Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XLIX/465/2022 stanowi załącznik nr 18 do Protokołu.



o) sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale nr XLVIII/450/2022 Rady Miasta i Gminy 
Margonin z dnia 15 grudnia 2022 r. w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023
K. Włodarska – Wojtecka przedstawiła projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały? Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale nr XLVIII/450/2022 Rady Miasta i Gminy 
Margonin z dnia 15 grudnia 2022 r. w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XLIX/467/2022 stanowi załącznik nr 19 do Protokołu.

8. Sprawy bieżące.
Przewodniczący Rady odczytał pismo skierowane do Rady od Pana Bartosza Burzyńskiego (OSP) 
Margonin. (załącznik do protokołu). 

Proszę Państwa tą osobą tutaj wymienioną, że tak powiem w treści, że tak powiem pisma zwróconego, 
jestem ja i uważam, że tutaj zaszło nieporozumienie. Jestem gotów się do spotkania ze strażakami i nie 
chciałbym tutaj dzisiaj dyskusji. Wolałbym to wyjaśnić, bo uważam że tutaj jakieś wkradło się 
nieporozumienie. Następne osoby zgłaszające się do dyskusji. 

- Maria Miller - od razu zadam, czy poruszę trzy tematy, żeby już ewentualnie ad vocem się odnieść. 
Mam nadzieję, że nie będę musiała, ale pierwsze pytanie to wynika ze sprawozdania Pana Burmistrza, 
który czytał, który mówił, że odbyło się spotkanie... Nie pamiętam... Z przedstawicielem Enei, kogoś z 
zarządu rozumiem, tak? -Z dyrektorem. To ja mam takie pytanie, ciekawi mnie co z tego ewentualnego 
spotkania wynikło? Chodzi głównie o te przerwy w dostawie prądu na ulicach Wojska Polskiego, na 
Rynku nie było, później coś na Powstańców. Czy to spotkanie m.in. poruszało te takie przerwy? No bo 
faktycznie było na Powstańców Wielkopolskich dość niebezpiecznie. To trwało chyba z 2 tygodnie, nie 
wiem, bo ja też albo jeżdżę Powstańców do pracy albo przez osiedle. Drugie, to co pan Andrzej 
Zmudziński też poruszył. To jest sprawa, którą jak gdyby też, no na okrągło, i po zimie i na wiosnę i 
przed wiosną z panem Jackiem Łukaszczykiem gdzieś non stop, jak gdyby maglujemy, chodzi o ulice 
Cmentarną, od skrzyżowania do lasu. Te dziury no są jakie są i ja doskonale wiem, że to tak wygląda, jak 
wygląda, ale one po zasypaniu ich tam, czy na ciepło,  czy one po prostu po nawet po miesiącu przy 
niesprzyjających warunkach robią się takie same. Pan wiceburmistrz właśnie, bo to ta odpowiedź nie jest 
niepotrzebna, bo generalnie ja już wiem, co nawet z tym będzie i co w zasadzie chyba uzdrowi ten 
odcinek. Ale taka prośba, żeby ewentualnie krótko odnieść się do tego, co z tą ulicą będzie, żeby już 
mieszkańcy pojedynczo, czy nawet tak jak pan Andrzej mówi, że coś z tą ulicą zrobić, żeby już było 
wiadomo. I trzecia rzecz też dotyczy dróg czy dojść, czy trudno też mi nazwać, jak to jest, ale proszą 
mieszkańcy ulicy Sportowej o ewentualne odniesienie się co do planów drogi, która skróciłaby ich 



dojście do, no w zasadzie centrum miasta, czy nawet do szkoły dzieci z ulicy Sportowej. Były takie 
pytania, kiedy będą ewentualnie tam lampy? Chodzi o ten odcinek, nie dookoła miasta, ulicą 
Szamocińską, tylko od ulicy Sportowej, od tego osiedla do ulicy Polnej. Czy tam będzie jakieś takie 
przejście z lampami itd. Jeżeli będzie, to kiedy i takie rzeczy. I to też właśnie takie trzy sprawy, w sumie 
od mieszkańców. Oprócz tego co wynikło w tym pierwszym pytaniu to, co burmistrz czytał. Dziękuję.

-Burmistrz - boję się odpowiadać na pani pytania, żeby zaraz jakiś film nie był nagrany, spreparowane 
nagranie do sądu, jakaś sprawa, żeby zaraz nie poszła itd.

-Maria Miler - Będzie nagrane, bo to wszyscy słuchają. To tak, to już jest też w zasadzie, nie trzeba nawet
tego nagrywać,bo to pod sąd, to oczywiście.

- Burmistrz - Z dyrektorem rozmawiałem właśnie ogólnie o takich problemach oświetleniowych, ale to 
jest oddzielna spółka Enea Oświetlenie itd. Oni mają zawsze czas, dwa tygodnie bodajże, na usunięcie 
awarii. Także to że to trwa, no niestety trwa. Za ulicą Cmentarną, to wszyscy radni dzisiaj głosowali na 
temat budżetu na przyszły rok. Trzeba było zaznajomić się. No tak, na ten rok… To jak pani wie, to po co
pani zdaje pytania?Jak pani wie, to pani może mieszkańcom odpowiedzieć. Nie potrzebuje się pani mnie 
pytać. Jak pani wie, to po co pani pyta?  Jak pani wie, no to po co pani zdaje pytanie?  Przecież 
głosowaliśmy dzisiaj. W Polskim Ładzie mamy wiele ulic do roboty, wiele inwestycji. I jest tam 
zaznaczona ulica Cmentarna, więc sprawa jasna. A pani zdaje pytanie. No 2 dodać 2 jest 4, dla przykładu,
jak pani nie wiedziała, też odpowiadam. A z mieszkańcami ulicy Sportowej spotkałem się i wyjaśniłem tę
sprawę.

- Mirosław Leśko- Trzy sprawy. Pierwsza, już tradycyjnie, te duże tablice przy rondzie Próchnowo 
Osady, jedno rondo. Drugie Zbyszewice. Poniszczone przez wiatr. Ponowne pytanie mieszkańców, także 
i kierowców. Drugie pytanie, tu do pana Jacka, naprawa dróg wiosną jak ruszy? Bo jesienią nie były 
robione. Czy gmina jest przygotowana? Chodzi o te drogi z kamienia, żeby to po uzupełniać, bo są dosyć 
już mocno poniszczone. I trzecia sprawa, jest bardzo zły stan budynku w Próchnowie, byłej szkoły. Tam 
przecieka dach mocno. Jedna klatka, udało się zrobić, wytynkować. Jeszcze są dwie do zrobienia, chociaż
jedna już dosyć pilnie, bo tam naprawdę leci tynk z sufitu. Tam może być nieszczęście. Przewody od 
prądu na wierzchu. Naprawdę tam jest bardzo zły stan, tam jest katastrofa. Nie wiem, czy tam był ktoś z 
gminy. To są takie trzy pytania na teraz.

- Zastępca Burmistrza - Sprawa związana z tymi znakami tablicami, ona już była przedmiotem 
odpowiedzi. Ja ciągle to samo mogę powiedzieć, jeżeli Państwo zdecydujecie, że takie pieniądze, które są
na to potrzebne...No bo to nie jest 5000, 10 000, tam było chyba 30 000 zł, jak ja dobrze pamiętam, na to 
żeby to tam stanęło. Też bez gwarancji, że znowu ktoś tego nie zabierze, nie uszkodzi. To jest jakby tego 
typu sprawa. Więc pytanie czy to nie jest jakby trochę przesada, żeby takie...No bo jeżeli to ma być ta 
prawidłowa tablica ta, o której mówimy, no to ona kosztuje takie pieniądze. Co do tego lokalu, znaczy 
tego budynku, nie wiem, pan Jacek Łukaszczyk jest, może powie odnośnie Próchnowa, tej szkoły. Ja nie 
wiem, ile my tam mamy lokali.

- Jacek Łukaszczyk - tam faktycznie były wymienione w ubiegłym roku 2 okna, zrobiona 1 klatka 
schodowa. Są 3 klatki schodowe. No staramy się na bieżąco, tak jak możemy, remontować. Potrzeby są 
wielkie, na nie wszystko mamy pieniądze. Tutaj jeszcze jest sprawa tego typu, że tam część 
mieszkańców, większa część chce wykupić. No tutaj jeszcze musimy podjąć decyzję, czy to będzie 
sprzedawane, czy nie. Czy będzie remontowane, czy sprzedawane. Może w ten sposób.

- Zastępca Burmistrza - jeszcze pytanie dotyczyło dróg, tak? No to te, które nie są objęte tymi 
programami rządowymi Polskiego Ładu, no to te będą 65 przedmiotem napraw tych bieżących w 
zakresie, jakimi tam Państwo sołtysi wskazywaliście. Mówimy o drogach wiejskich. Natomiast te które 
są objęte Polskim Ładem, jeżeli to ruszy, dzisiaj w budżecie jest kolejny Polski Ład. Tych dróg tam 
trochę jest, więc jakby to trochę bez sensu na 2 czy 3 tygodnie. Tyle wytrzymało to i wytrzyma. 



Chociażby właśnie ulica Cmentarna,która to jest... Chociaż to też nie tak, że w ciągu tygodnia, dwóch to 
ruszy, dlatego że tam jeszcze brakuje dwóch dokumentacji. One są na ukończeniu, ale to chwilę potrwa. 
A ten przetarg jest jeden. To jest jeden na 9 zadań, które są w tym drugim, w tym dzisiejszym Polskim 
Ładzie, które są wprowadzane, więc one idą razem. W tym tam jest też jeden wodociąg. Więc tam jest 
miszmasz trochę, akurat w tym. Więc to oczywiście różne podmioty mogą na różne części zadania, ale 
wykonanie tego jest...Znaczy to zostało tak trochę źle pomyślane, no ale to też z drugiej strony, na szybko
to było tworzone, były jakieś tam pieniądze, więc pewnie tak to zrobiono. Ale teoretycznie termin 
wykonania to jest 12 miesięcy. Teoretycznie. Jak ktoś się uprze, no tak, no bo to jest do 12 miesięcy, więc
może być sytuacja, taka jak jest z kanalizacją w tej chwili Kowalewo-Margońska Wieś, tutaj kierunek, 
jakby Kowalewo. Że jak wykonawca stwierdzi, to sobie wejdzie, np. policzy że to się robi 2 miesiące, tak
naprawdę. No ale on ma na to 12 miesięcy. Realnie chodnik w Lipinach, który też jest przedmiotem 
Ładu, robi się w 2 tygodnie. Ale nie można podać 2 tygodnie, bo on ma taki czas wynikający z tego 
programu. To nie jest nasze widzimisię, czy że my mu podamy miesiąc, dwa, trzy. Tylko wszystko jest, 
tak schodzą po prostu pieniądze z BGK. Ale też trzeba racjonalność ludzi zakładać. No żaden wykonawca
nie podejmuje się zadania, no dobra, może poza jednym tutaj faktycznie, gdzie wchodzi, robi i nie kończy
i czeka. No bo on nie dostaje pieniędzy, więc każdy chce wejść zrobić i dostać pieniądze. Więc to jest 
jakieś tam racjonalne, więc też trudno posądzać ich tutaj o nieracjonalność. Ale mówię jak to po prostu 
będzie wyglądało. I chyba jeszcze z Żonia nie ma dokumentacji, na drogę tam w kierunku kościoła. Więc 
to jest chyba jeszcze, ale to jest raptem 2 tygodnie jeszcze, do tego momentu. Ten przetarg jest gotowy 
już w gruncie rzeczy, więc miesiąc to będzie pewnie rozstrzygnięcie ze wszystkim. Od czego się zacznie, 
to już sobie wykonawcy… Jeżeli będzie jeden wykonawca, bo tak też może być, że wszystkie drogi 
wygra jeden, bo złoży te swoje 7 ofert na drogi. I wszystkie generalnie on wygra. To jakiś tam manewr ze
strony gminy będzie. Natomiast, jeżeli wygrają w ogóle gdzieś firmy z bardzo, bardzo daleka, które w 
ogóle są tutaj dla nas no name, no to my nie będziemy mieć na to żadnego absolutnie wpływu. Tak to 
jakaś tam grzeczność, czy on wejdzie wiosną, latem, no może i jesienią teoretycznie wejść. Nie mamy na 
to naprawdę żadnego wpływu, bo ktoś takich Ładów może sobie w różnych tu gminach powygrywać 10. 
No i sobie będzie kalkulował: dobra dzisiaj zrobię tu, jutro tu, przecież ja mam rok czasu na to. Przecież 
ja mam na to rok czasu. I tak to niestety będzie będzie wyglądało.

Mirosław Leśko -Tak, jeśli chodzi o kamień, to panie wiceburmistrzu, to nie chodzi o drogę, która będzie 
robiona z Polskiego Ładu. Chodzi o drogę do Witkowic. Ona tam głównie się wybija, także ona nie 
będzie robiona. Dlatego mówię, żeby to pilnować. I druga sprawa, no te tablice, no to może jakieś 
rozwiązania,jak one są za drogie i ich nie będzie, to te dwie które zostały, no to może zdemontować. No 
bo to tak z jednej strony jest, z drugiej nie ma, to dla kierowców to jest no naprawdę, no nie bardzo 
wygodne. To te co pozostały, to nie wiem, albo przenieść i zrobić ten stelaż, który jeszcze jest dobry, na 
jednym rondzie oznakować. Jedno porządnie. No jakieś rozwiązanie, żeby no znaleźć dobre. 

Adam Rogacki - ja w imieniu rolników chciałem zapytać, czy gmina będzie prowadzić nabór wniosków 
w sprawie folii rolniczych i siatki, sznurka, bo takie pytania zadają mi rolnicy. Nie wiem co 
odpowiedzieć, bo wiem żeśmy do tej pory nie przystępowali, a od 2 stycznia jest nowy nabór wniosków.

- Zastępca Burmistrza - chodzi o folię rolniczą. To jak nabór jest to niech rolnicy składają, bo do tej pory 
to oni sami, każdy sobie szukał jakiś tam odbiorców. My możemy wniosek napisać, ale tam jest jeszcze 
wkład własny, który ktoś będzie musiał ponieść. Pytanie czy gmina, no nie wiem. Tam mało nie jest. Ja 
mam ten, bo ja go widziałem gdzieś tam, z tydzień temu, gdzieś tam mi mignął ten nabór. Nie mam 
pojęcia, czy gmina Chodzież to robi. Tam była cena, nie pamiętam, ale tam za tonę było. Panie Adamie, 
ile jest tam za tonę odbioru? widziałem dwie rzeczy, bo jedna była na sznurek, a druga była na opony 
rolnicze. Nie, mówię cena za tonę, dlatego że tam oni dopłacają chyba 50%, a drugie 50% jest po stronie 
gminy. To już nie jest 50%, to już jest duża kwota te 50% do tony. To nie są już grosze.



Teresa Koźlarek - Ja mam takie pytanie w imieniu mieszkańców. Czy i kiedy będzie przejeżdżał przez 
Radwanki autobus? I czy coś tam z tym kominem na kotłowni przy szkole się ruszyło? Czy tam coś 
będzie z tym robione, czy nie? Dziękuję.

Zastępca Burmistrza - Znaczy autobus, to będzie częściowo linia na Chodzież uruchamiana. Częściowo, 
bo problem jest ten sam, co wszędzie. Jeżeli jest ktoś chętny, kto chciałby jeździć, zapraszamy. Jakiś 
kierowca, uprawnienia. Nie ma problemu. Tylko takowych nie ma. Obecna firma nie jest w stanie 
kolejnych kursów przejąć, bo to jest kwestia czasu pracy kierowcy i kierowców, których nie ma. Kolejna 
z kolei linia, mi się nie opłaca wziąć 5 czy 6 kursów, więc to będzie częściowo, ten kurs. Radwanki będą 
skomunikowane, tylko że tych kursów nie będzie... Będą trzy bodajże tylko. Nie chcę w szczegóły 
wchodzić, ale na pewno wieczorny kurs będzie realizowany do Chodzieży. Z Margonina, nie wiem, około
godziny 18:00 będzie autobus i on będzie jechał, tak jak mówiliśmy z Lipińca przez Margońską Wieś, 
Młynary, Margonin, Radwanki powrót do Studziec i do Chodzieży. I on wracał będzie z Chodzieży około
godziny gdzieś 19:00, też przez Radwanki, czyli Radwanki zyskają połączenie z Chodzieżą, po godzinie 
gdzieś tam 19:00. I tak samo kurs z Margonina do Radwanek, do Chodzieży gdzieś około godziny po 
17:00. Na pewno to będzie po 17:00, bo takiego nie ma w tej chwili w rozkładzie. Jest chyba 16:30 
ostatni i potem jeszcze będzie rano też z Chodzieży 6:00 z czymś. To są kursy, które wynikają z pracy 
kierowców, którzy dalej zaczynają pracę. Więc one wejdą trochę w tą siatkę, w formie uzupełnienia i nie 
będzie na pewno 5... po prostu nie ma, kto jeździć. I taka jest rzeczywistość, tak samo jak z ratownikami. 
To można się z tego uśmiechać, ale no tak to wygląda. Obecna firma, która jeździ-Jan Bus powiedział, 
ona nawet 5 minut nie przesunie rozkładu, bo to jest tak poukładane, że po prostu zaraz kończą się czasy 
pracy. Kierowców nie ma i tyle. Kto w pandemii mógł to poszedł na tiry. Natomiast firma, która jeździ do
Wągrowca, no ona też by musiała zatrudniać, znaczy znaleźć, znaczy inaczej podkupić komuś, mówiąc 
wprost, tego kierowcę. Czyli za chwilę się okaże, że ci podkupią temu i tam wypadną 3 inne kursy, więc 
to jest pewnie efekt domino. Natomiast tych kursów jest z kolei za mało do Chodzieży, tych 
dofinansowaniem, żeby móc to samodzielnie realizować. Więc kilka kursów dojdzie, ale ja wiem że to 
nie załatwia sprawy. No ale na początek można cieszyć się i tym. Cudów nie jesteśmy w stanie tutaj 
zrobić. Natomiast po samej gminie te kursy, no to autobusy też powietrze wożą, to Państwo też musicie 
widzieć. O ile młodzieży mnóstwo jeździ do Chodzieży, do Wągrowca jeździ też mnóstwo. I też 
nieprawda, że autobusy do Wągrowca zabrały młodzież z Chodzieży. To jest absolutnie nieprawda. Tej 
młodzieży nawet jest mniej w Wągrowcu niż było wcześniej, więc to jest kompletna bzdura. Ci co 
dojeżdżali i tak dojeżdżają. Natomiast po mieście, zwróćcie Państwo uwagę, no to jeżdżą szczątkowe 
osoby, incydentalnie. No ale tak to wygląda po prostu, więc przewoźnik siłą rzeczy, on nie może 
kursować z Lipińca do Radwanek i zakręcać, bo 2 osoby tym pojadą czy 3. To nie ma być opłacalne, ale 
granica rozsądku też gdzieś wprowadzona być musi. Możemy i pociąg reaktywować z Margonina, tylko 
kto nim będzie jeździł? Mówię w cudzysłowie, no bo te autobusy, zwróćcie Państwo kiedyś uwagę. O 
teraz jest godzina taka, gdzie pojedzie autobus do Lipin i zobaczcie, on powietrze zawiezie. On zawiezie 
powietrze, po prostu. I z powrotem też już wiezie powietrze. 

- Teresa Koźlarek – chodzi o  taką sprawę, że gdyby ten autobus był, to najwięcej chodziłoby o godziny 
takie 11:00-12:00. Bo dojechać do Margonina, jeszcze by dojechali w okresie szkolnym. Bo chodzi 
najwięcej ludziom o dojazd do lekarza. I jeżeli ten autobus szkolny wraca na Margonin, to oni się tam 
jakoś dostaną do Margonina. Tylko powrót gdzieś 11:00-12:00. No ciężko jest się dostać, o takie godziny 
mniej więcej chodziłoby, najwięcej. 

- Zastępca Burmistrza - tak, tylko jak sama pani powiedziała, to są incydentalne przejazdy, raz na 
miesiąc,które się mogą zdarzyć. Żaden przewoźnik, jakby to było opłacalne, to by w to wszedł. To jest 
taka odpowiedź, naprawdę dla 1-2 osób żaden przewoźnik nie uruchomi linii do Chodzieży. Państwo 
ustawcie się rano na przystanku, kto widział ten wie, te autobusy 70-miejscowe jeżdżą załadowane po 
prostu po sufit. Ten do Wągrowca też jest pięćdziesięcioosobowy, bo tamten się nie mieścił, więc jest też 
załadowany. No ale w godzinach południowych tymi autobusami nikt nie jeździ. Jadą 1-2 osoby i żaden 



przewoźnik nie uruchomi transportu, żeby przewieźć… Ja to rozumiem, tylko te czasy się niestety 
skończyły, że komunikacja działa co godzinę czy co pół. No brutalne, ale to prawdziwe. Tam efekt jakiś 
ekonomiczny też z tego musi wychodzić. Ja wiem, że tam by się przydał ten autobus w tych godzinach, 
bo tak to było konstruowane, ale skoro nie ma chętnego na to, no to gmina nie będzie wozić. Bo i czym i 
jak? Komin, szukamy wykonawcy.

- Andrzej Zmudziński - Panie Burmistrzu, ja tu jeszcze wrócę do sprawy ulicy Cmentarnej. Tak się 
składa, że ja tam najbliżej mieszkam z radnych wszystkich i na mnie się to wszystko odbija. Ludzie mnie 
zatrzymują. I tutaj tak jak ze swojego doświadczenia wiem, że ta ulica, na pewno nie będzie ta 
nawierzchnia robiona w pierwszym półroczu i chodzi tu o bieżące naprawy tych dziur. Tam nie idzie tą 
ulicą po prostu przejechać. Jeszcze jak jest sucho to widać i można tam zygzaki robić, ale jak jest po 
deszczu, dziury są zalane, a te dziury są tak głębokie, że na pewno ktoś koło urwie albo całe zawieszenie 
urwie. I bym prosił, żeby chociaż na bieżąco to połatać, te dziury.

I mam drugą sprawę tutaj do pani Marii: wymieniała pani tutaj ulice w Margoninie, tego prądu nie ma 
Powstańców Wielkopolskich tam i inne i wymieniła pani ulicę Wojska Polskiego.

Gdzie jest w Margoninie ta ulica? Nie... Mówiła pani Wojska Polskiego. To jest połączenie z Chodzieżą. 
Dziękuję.

- Burmistrz - Cmentarnej nie będziemy łatać. No prosimy o cierpliwość kierowców. Pomału się jedzie i 
idzie przejechać. Zapraszam do Poznania, jak boczne ulice to nie ma w ogóle drug, są dziury jeszcze 
polne takie, że wstyd jak to się mówi. Ta ulica będzie miała nową nawierzchnię w tym roku. Mamy 
wydawać, strzelam, 20 000 teraz, żeby to połatać? To naprawdę szkoda pieniędzy. To jest tak jak z 
Młynarami było, droga nie była łatana przez rok, czy przez 2, bo jakoś racjonalna gospodarka też musi 
być. Tak jak tutaj ktoś powiedział, pan Leśko ostatnio, że jak mamy robić drogę do Młynar, tam jest teraz
połatane i co z tego? No trudno jest połatane, wydali pieniądze. Dzisiaj mówimy po co było łatane jak 
będzie nowe? Taka zasada, nie będziemy tego łatać w tej chwili. Prosimy mieszkańców o cierpliwość. 
Będzie nowa ulica, bo szkoda pieniędzy teraz na łatanie i potem to łatanie będzie rozerwane, bo będzie 
wyfrezowane, czyli to łatanie będzie zebrane. To są na próżno wydane pieniądze. Więc to nie, że my nie 
chcemy i nie lubimy mieszkańców, tylko też musimy patrzeć, co ile kosztuje. Ale nie wszystkim 
mieszkańcom się o przetłumaczy, że będzie tam nowa nawierzchni. No trudno, co ja za to mogę. Taki się 
jeszcze nie narodził, co by każdemu dogodził. Nowa będzie, także Żeromskiego, tak i tutaj będą 
nowiutkie i jeszcze Cmentarna będzie miała chodnik z prawej strony.

Barbara Kończak, -Ja odnośnie informowania mieszkańców o awariach różnych. Chciałam powiedzieć,że
informuję ich, ale proszę bardzo, dziękujemy bardzo, że hydrofornia jest robiona, ja to wszystko wiem, 
jest okej, ale prosiłabym żeby napisać, bo braki wody często się zdarzają. Komu mogę tłumaczę, 
dlaczego, ale gdyby było w gazecie tylko napisane, że z tego powodu są braku wody  i ta woda później 
leci brązowa to by było bardzo dobrze, bo nie wszyscy chcą słuchać, może przeczytają i będą już 
wiedzieć. To jest jedna sprawa. Druga sprawa to chciałam się zapytać, czy jak my nadaliśmy teraz nazwę 
tej ulicy Jeziornej, to jest prywatny teren. Czy ci mieszkańcy będą mogli od gminy żądać wszystkiego: 
naprawy czy zrobienia chodnika czy czegokolwiek? Bo nie zastanawiałam się przed tym, dopiero 
przyszło mi teraz to do głowy. Bo to jest rozumiem teren prywatny. Jeżeli nową ulicę zrobimy, to my 
jako gmina będziemy musieli nadal tę pracę wykonywać?

- Zastępca Burmistrza - Znaczy to że brązowa woda tutaj była na Kościuszki, to nie ma nic wspólnego z 
hydrofornią. Hydrofornia się nie wpina..to była awaria po prostu. 

- Barbara Kończak - Nie. Ja dziękuję bardzo, że to jest robione. 

- Przewodniczący Rady - Ale, żeby mieszkańcy słyszeli, proszę o mikrofon.

- Jacek Łukaszczyk  - z powodu budowy hydroforni nie było jeszcze wstrzymania dostaw wody. Ta 



sytuacja, która się wydarzyła to była awaria, na którą naprawdę nie mamy wpływu. Był zanik prądu. Przy
zaniku prądu wyłączyły się pewne urządzenia. To była sobota, interwencja była podjęta bardzo szybko i 
postaraliśmy się to usunąć. Były może, faktycznie było obniżone ciśnienie wody, w niektórych miejscach 
może troszkę zabrakło, ale opanowaliśmy.

- Barbara Kończak - tylko myślałam, że po prostu jest to związane z naprawą tej hydroforni i żeby 
poinformować, że mogą się takie przypadki zdarzać. Dziękuję za wytłumaczenie.

- Zastępca Burmistrza - Przypadki się zdarzały i zdarzać się będą, ale pewnie nie chodziło o tą sobotę, 
tylko chodziło w tygodniu zeszłym, która miała miejsce tutaj. Tam coś było urwane wtedy, więc to chyba
chodzi o zupełnie inną sytuację. Są dwie różne. No my możemy wszystko na budowę hydroforni zrzucić, 
jeżeli komuś łatwiej będzie to zrozumieć, no ale tak nie jest. Hydrofornia będzie latem przyłączana w 
jakiejś tam części, ale to jest moment generalnie. Tak jak powiedzieliśmy, to się zdarzało i zdarzać 
będzie. Natomiast było pytanie na drogach wewnętrznych, jeżeli one nie są w planach wpisane jako 
później takie, które gmina może przejmować, to gmina nic do tego nie ma. Pewnie może kiedyś ktoś się 
znajdzie, kto stwierdzi "będę przejmował drogi wewnętrzne", no to by tak było. Normalnie obowiązków 
to nie ma takich na drogach, to prywatny teren jest całkowicie.

Jolanta Zmudzińska, - Ja chciałam poprosić, już kiedyś się wspominałam o lampie na ulicy Okopowej, 
koło figury. To jest posesja za Państwem Kreskowiak, w stronę Państwa Barteckich. Gdyby można tam 1 
lampę jeszcze dodatkowo postawić, to byłabym bardzo wdzięczna. Dziękuję.

Tomasz Gorkowski, -Ja mam takie pytanie dotyczące fotowoltaiki. Jestem jej zwolennikiem, ale takie 
mam pytanie, czy my jako gmina rekomendujemy jakąś firmę? To pytanie wynikło z tego, że w jakiejś 
tam świetlicy odbyło się spotkanie z przedstawicielem firmy fotowoltaicznej i jakiś tam potencjalnie 
zainteresowany przyszedł do mnie, żebym mu powiedział, coś o tej ofercie. Czy ta oferta jego 
zaproponowana jest dobra, czy jest zła? Ja nawet nie wnikam w te oferty, ale jedno by tak dla 
bezpieczeństwa, jeśli my nie rekomendujemy, to warto by było powiedzieć tym mieszkańcom, 
wynajmując. Dobrze, że te spotkania się odbywają, żeby ta świadomość była jak największa. To dobrze 
żeby było jak najwięcej spotkań, tylko żeby jasno powiedzieć, że np. my nie rekomendujemy. Decyzja 
należy do mieszkańca. Bo taki człowiek nie był świadomy, myślał "gmina ich tu wpuściła. To już jest 
wszystko pewne" i wtedy mogą być czasami nieporozumienia. Bo ludzie tak sobie myślą, że jak już jest 
w świetlicy, to jest rekomendacja gminy. Może jest rekomendacja. Ja tego nie wiem. Ale jeśli nie 
rekomendujemy, to warto by było przed takim spotkaniem, to powiedzieć. Bo widziałem niektóre gminy 
miały z tym kłopoty, że później się odżegnywały od tego, że oni tylko wynajmują salę.  No dobrze, że 
możemy wynająć te sale, oby jak najwięcej takich spotkań było i ta świadomość naszych mieszkańców 
była jak największa, dotycząca tych paneli fotowoltaicznych, pomp ciepła. Jesteśmy tym bombardowani 
przez telefony itd. ale no jednak, żeby oni, ci biedni ludzie nie myśleli, że tu już jest błogosławieństwo z 
gminy. Chyba że jest. Bo oni wtedy mogą też popełnić czasami jakiś gafy.

Burmistrz - Gdyby była rekomendacja gminy, to byłby tam przedstawiciel gminy. Czyli to już jest 
pierwszy, jeżeli nie ma przedstawiciela gminy, czy to pracownika, czy mnie, czy kogoś tutaj, no to nie ma
takiej rekomendacji. To jest normalna działalność gospodarcza, handlowa w tej sytuacji i wypożyczyli 
salę i wszystko. Udostępniliśmy możliwość zaznajomienia się mieszkańców z ofertą, którą oni 
przedstawią i to wszystko.

Przewodniczący Rady - Na tym widzę Państwo Radni wyczerpali i teraz proszę o zadawanie pytań lub 
zabranie głosu osoby, które nie są radnymi na tej sali.

Bartosz Bartecki - Dzień dobry, chciałem powitać tutaj wszystkich radnych. Moje nazwisko Bartosz 
Bartecki. Znany, nie znany w Margoninie mieszkaniec. Zostałem tu zaproszony, niestety się spóźniłem na
dekorowanie innej osoby, która zasłużyła po prostu na to, moim zdaniem. I cieszy mnie to, że po prostu 
została doceniona przez radnych, przez obywateli, przez wszystkich w koło. Summa summarum jestem 



pierwszy raz na sesji, dziwi mnie zachowanie co niektórych radnych i w ogóle tak. To jest moja osobista 
po prostu sprawa. Taka decyzja. Ale dobrze, przejdźmy do tych pytań, które tutaj sobie ponotowałem i 
chciałbym przedstawić, jeżeli oczywiście Państwo mają na to ochotę, żeby mnie wysłuchać.

Przewodniczący Rady - Po to jest udzielony głos. Ma pan prawo.

Bartosz Bartecki -Dobrze, to może od punktu tutaj tego pierwszego, chodzi mi o pomoc humanitarną dla 
Ukrainy. Przegłosowany był przez Państwo. Nie miałem planu, o co tu chodzi, ale sądzę, że po prostu 
dzieci z Ukrainy i ich matki też powinny dostać jakieś dofinansowanie. Takie jest moje prywatne zdanie. 
Drugi punkt, chodzi o stan nawierzchni i te Enea. Awarie się zdarzają, ja burmistrza rozumiem, zostało to
wytłumaczone wszystko i na tym też zakończył ten punkt. Panie Leśko, Zbyszewice i te ... fajnie, że 
powstały te ronda, bo fajnie, że one są, tylko że one kosztowały dużo pieniędzy i moim zdaniem są tam 
niepotrzebne. Tablice kosztują dużo, moim zdaniem zlikwidowałbym w ogóle te tablice, tylko 
informacyjne takie, że to jest rondo. I to powinno wystarczy dla kierowców. Jestem kierowcą i tyle. 
Sprawa rolnicy, odbiór tych odpadów dla Pana Radnego z Lipin. No oczywiście tak, dopłaty rolnicy biorą
i powinni to robić na własny koszt. Jeżeli gmina dodaje jakieś pieniądze, to chwała gminie za to. 
Dziękuję. Kursy autobusów, jesteście radnymi, macie prywatne telefony, osoby potrzebujące dojazdu do 
np. lekarza albo gdziekolwiek dostać się, można się skontaktować z państwem, zadzwonić. Nie musi być 
tam bus, taka jest moja opinia. Ostatnia sprawa, nie, to chyba było wszystko. Aha moją sprawa, z którą tu 
przyszedłem, ta lampa, pani Jolu, św. pamięci Piotr Ścibura zaczął tę sprawę. Dziękuję pani, że po prostu 
dalej pani podjęła działania. Dziękuję.

Barbara Szczepaniak - Ja bym miała zapytanie o ten przystanek na Karolince, czy on będzie zrobiony,bo 
tam brakuje szyb?Nie wiem czy został zamówiony już czy nie. Czy jest na kolejce jakiejś, która tutaj 
mnie obowiązuje. Jak zostanie przywieziony do gminy to będzie postawiony.

9. Zamknięcie posiedzenia.
Przewodniczący Rady poinformował, że wyczerpano wszystkie punkty programu, w związku z czym 
ogłasza zamknięcie XLIX Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin w dniu 9 lutego 2023 roku o godzinie 
17.47. 

Przewodniczący
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